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Csömöri csodaoviHét éven keresztül tartó együtt-
gondolkodás és közös munka 
eredményeként szeptember 30-
án, vasárnap egy új óvodát, egy 
igazi „csodapalotát” avatott Csö-
mör lakossága és az önkormány-
zat vezetése. Bátovszki György 
polgármester nevezte így a tele-
pülésen felépített új óvoda épüle-
tét, amely 200 gyermek egyidejű 
befogadására lesz alkalmas.

A napfényes délutánon ösz-
szegyűlt több száz csömöri, és 
a meghívott protokoll-vendégek 
a Himnusz eléneklésével kezdték 
az ünneplést. Mandur László, az 
Országgyűlés MSZP-s alelnöke 
csömöri lakosként arra a három 
napra emlékezett vissza, amely 
alatt óvodásként a most bezárt 
Tompa utcai épületbe járt. Az új 
épület bejáratánál állva megha-
tódottan beszélt arról, hogy egy 
igazán szép épület készült el, 
amely minden tekintetben meg-
felelő a művészeti nevelés köve-
telményeinek. Köszöntője végén 
felajánlott 100 ezer forintot az in-
tézmény részére gyermekjátékok 
vásárlására.

Fogarasiné Deák Valéria, a te-
lepülés jelenlegi MSZP-s ország-
gyűlési képviselője is az épület 
előnyeit igyekezett beszédében 
kihangsúlyozni. Fontosnak tartot-
ta, hogy a kormány és az önkor-
mányzat közös finanszírozásá-
ban készülhetett el az intézmény.

Dr. Gémesi György, Gödöllő 
polgármestere, a település előző 
országgyűlési képviselője levél-
ben köszöntötte a jelenlévőket 
– gondolatait Vella Nándor, Csö-
mör alpolgármestere tolmácsol-
ta. Ő arról a támogatásról és bi-
zalomról emlékezett meg, amely 
a csömöriek részéről az építke-
zést végigkísérte. Mint levelében 
írta, örömmel tölti el szívét, hogy 
a számára kedves nagyközség 
lakói egy ilyen szép és rendkívüli 
épülettel gazdagodhattak. Kérte, 
hogy használják azt szeretettel, 
és legyenek büszkék a most be-
fejezett beruházás eredményére.

A legkisebbek képviselői vers-
sel köszöntötték az egybegyűlte-
ket. Majd Zollai Veronika óvónő 
énekelt el két népdalt. A zeneis-
kola diákjai egy fuvola és gitár-
számmal járultak hozzá az ün-
nepléshez.

Nagy Jenőné, az óvoda peda-
gógiai programjának megalko-
tója kétezer kilométer megtétele 
után érkezett a helyszínre, hogy 
személyesen köszönje meg az 
elvégzett munkát. A művészeti 
nevelés eszközeinek mindenben 
megfelelő építmény egyedülálló 
a többi kétszázhatvan intézmény 
között – mondta a körülötte állók-
nak. Úgy gondolja, hogy a méret, 
a szépség, az igényesség együt-
tese sokban segíti majd a mun-
kát. Mint elmondta, a csömöri 
művészeti óvoda nevelési mun-
kája évről-évre egyre színvonala-
sabb, és örömmel látja, hogy ez a 
folyamat töretlenül halad tovább. 
Az épületet az országban egye-

dülállónak tartja, amely reményei 
szerint a közeljövőben számos 
szakmai programnak adhat majd 
helyet.

Az építő cég képviselője után 
Szák-Kocsis Pál, az óvoda terve-
zője mesélt azokról az inspiráci-
ókról, amelyek segítették a ter-
vezést. Külön említette azokat az 
oszlopokat, amelyek a főbejárat-
nál fogadják a belépőket. Ezekre 
olyan figurákat faragott, amelyek
közismert mesehősöket idéz-
nek, és amelyek támogathatják 
a gyermekeket az épületbe való 
belépéskor.

A csömöri egyházak képvise-
letében Riskóné Fazekas Márta 
református lelkész, Görbe József 

katolikus plébános, Johann Gyu-
la evangélikus lelkipásztor és 
Hegyesi Zoltán, a csömöri bap-
tista gyülekezet vezetője beszélt 
az összegyűltekhez. Mindannyi-
an kérték Isten áldását az intéz-
ményre, és azt, hogy az ide járó 
kicsinyek békés és boldog napo-
kat tölthessenek e falak között.

Lukács Lászlóné intézmény-
vezető meghatottan köszöntötte 
a jelenlevőket. Örömmel beszélt 
arról, hogy a Tompa utcai – száz 
esztendős – épületet maguk 
mögött hagyva egy minden fel-
tételnek megfelelő helyszínen 
folytathatják a munkájukat. S bár 
fizikailag új helyen, de a megkez-
dett szellemi munkát folytatva 
dolgoznak tovább, hiszen a mű-
vészeti nevelés hosszú távú fel-
adat, amelynek eredményeit ge-
nerációkon keresztül élvezhetik 
majd a csömöri családok és az 
ide járó gyermekek. 

Az utolsó megszólaló Bátov-
szki György polgármester volt, 
aki a tavaly augusztusi alapkőle-
tétel óta eltelt időszakról beszélt. 
Arról a sok munkáról, amelyet az 
önkormányzat vezetői és munka-
társai, karöltve az óvoda dolgo-
zóival tettek azért, hogy az épület 
átadásra kerülhessen. Köszöne-
tét fejezte ki az önkormányzat 
gondnokságának, a kertészeket 
vezető Magyar Tamásnénak, a 
műszaki osztály dolgozóinak, 
és mindenkinek, aki hozzájárult 
ennek a monumentális vállalko-
zásnak a sikeres befejezéséhez. 
Beszéde végén átadta az óvoda 
kulcsát az intézmény vezetőjé-
nek, ezzel is jelezve azt, hogy et-
től a perctől kezdve az elkészült 
épület átkerül a tényleges hasz-
nálók, a csömöri óvodások birto-
kába.              Góz Tamás

Bővülő bölcsődei férőhelyek

Csomor Ervin alpolgármester, Kovács Péter polgármester, Kosz-
tolányi Istvánné, az Egyesített Bölcsődék vezetője és Berneczei 
Mária intézményvezető a felújítással egybekötött bölcsőde-bőví-
tés ünnepélyes átadásán

Az országban demográfiai válság van. Ez tény, de az is tény, hogy a
létszámcsökkenés nem minden területen, és nem egyszerre jelentke-
zik. A korábbi évekkel ellentétben például a bölcsődék, óvodák iránt 
az utóbbi években hihetetlenül megnőtt az igény. A szakemberek sze-
rint ez több dologra vezethető vissza: egyrészt arra, hogy a már em-
lített demográfiai csökkenés egy kicsit lelassult. Másrészt arra, hogy
a külső városrészekben, az agglomerációban gombamód épülnek 
az új lakóparkok, ahova jórészt fiatal házasok (sok esetben kisbabá-
val) költöznek. A legnyomósabb érv azonban alighanem az, hogy az 
anyák ma már egyre kevésbé engedhetik meg maguknak azt, hogy a 
gyermekükkel két-három évig otthon maradjanak. Új tendencia, hogy 
a szülők már egyéves korukban bölcsődébe adják a gyermeküket. A 
települések egyelőre nem tudnak alkalmazkodni ehhez az újonnan ki-
alakult társadalmi igényhez, és mivel korábban az érdeklődés hiánya 
miatt számos bölcsődét, óvodát bezártak, a jelenlegi intézményhá-
lózat is alkalmatlan a nagyszámú jelentkező felvételére. Ezért számít 
kiemelten jó hírnek, hogy a XVI. kerületben (a fővárosban elsőként), a 
négy bölcsőde közül immár a második létesítményben hajtottak vég-
re felújítással egybekötött bővítést. 

Ezúttal október 1-jén a Cziráki utcai Szivárvány bölcsődében avat-
tak két új csoportszobát, ahol összesen 20 gyerek (na jó, mondjuk 
inkább, hogy 30) gyerek elhelyezésére nyílik majd lehetőség. Ezzel a 
kerületi bölcsődések létszáma 200-ról 220-ra emelkedhet. Ez a hely 
azonban még mindig nem elegendő, hisz a várólistáról a bővítés miatt 
felvett gyerekek helyére azonnal újak jelentkeznek. A probléma ráadá-
sul a jövőben még az eddigieknél is hatványozottabban fog majd je-
lentkezni, hisz a kerületben jelenleg még folynak a lakópark-építések, 
ugyanakkor sem a Monoki utcai, sem a Kolozs utcai, sem a Cziráki 
utcai bölcsőde nem bővíthető már tovább. Egyetlen lehetőség, hogy 
a Centenáriumi bölcsi visszakapja a szomszédos óvoda által torna-
szobaként használt helyiséget, ami azért is tűnik nehéznek, mert a 
törvényben előírt óvodai fedett mozgáshelyiség komoly szülői össze-
fogásból épült. A helyhiány azonban nem csak a bölcsőde-probléma, 
ugyanis az óvodák is hasonló gondokkal küszködnek, ezért, ahogy 
Kovács Péter polgármester az október 1-i megnyitón fogalmazott: „a 
közeljövőben ezen a területen is sürgősen lépni kell valamit!” (F)
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